
ONS Voorschoten 

 

Voorzitter, 

Graag willen wij om te beginnen stil staan bij het feit dat de wereld, en daarmee ook 

Nederland, en daarmee ook de gemeente Voorschoten, in een volledig andere situatie 

terecht is gekomen dan wij aan het begin van dit jaar konden verwachten.  De gevolgen van 

de pandemie zijn voor velen helaas ingrijpend. Wij willen graag respect uitspreken voor 

iedereen die bijdraagt, op zijn of haar persoonlijke manier, om onze samenleving zo goed 

mogelijk draaiende te houden. Dat betreft ook de medewerkers van de ambtelijke organisatie 

en het college. En vanzelfsprekend de mensen van de RDOG. 

In de kadernota is een voorstel verwoord om tot een sluitende begroting 2021 te komen.  

Wat opvalt is dat we te maken hebben met significante begrotingsposten, zeker ook voor de 

jaren na 2021, die met de nodige onzekerheid zijn omkleed.  Zowel bij lasten, denk aan het 

sociaal domein, als bij baten: denk aan de bijdragen uit het gemeentefonds. Het 

maatschappelijk debat over de vraag of, en zo ja hoeveel, de centrale overheid meer moet 

bijdragen aan gemeenten wordt op dit moment nadrukkelijk gevoerd. En daarbij gaat het 

lang niet alleen om bijdragen aan dekking voor Corona-gerelateerde kosten.  Het 

meerjarenbeeld van deze kadernota is nog niet sluitend, we gaan in financiële zin 

waarschijnlijk onveranderd een lastige toekomst tegemoet. Als het rijk haar 

verantwoordelijkheid niet neemt. En dat vinden wij onacceptabel. 

De fractie van ONS Voorschoten waardeert het dat het college terughoudend is in het 

opstellen van voorstellen voor nieuw beleid in 2021. Er is in financiële zin nauwelijks ruimte, 

het college geeft er blijk van dat te zien en dat getuigt wat ons betreft van realisme.   

De WODV zal anders worden ingericht, beleidstaken komen dichter bij de gemeente 

Voorschoten zelf te liggen, de oriëntatie op de Leidse regio is in volle gang.  De 

zelfstandigheid van de gemeente Voorschoten is daarmee nog niet voor de lange termijn 

gegarandeerd. Wij zijn van mening dat je op dit moment redelijkerwijs het college de ruimte 

en tijd moet geven deze omvangrijke transitie verder vorm te geven.  En deze transitie sluit 

aan op ons verkiezingsprogramma.  

Er zijn meer wensen dan wat er budgettair gezien kan. Dat is een constatering die al voor 

een lange reeks van kadernota’s en begrotingen in afgelopen jaren geldt. Wat betreft taken 

waar de gemeente wettelijk toe verplicht is kunnen we kort zijn. Uiteraard moet je dat doen. 

Wat er aan ruimte overblijft, en dat is steeds minder, daar kunnen we het beleidsmatig over 

hebben. Het dwingt, het is al vaak gezegd, tot zuinigheid. Een schoner milieu, 

beschikbaarheid van duurzame energie, een voortreffelijke infrastructuur, een robuust 

waterketenplan, en schoon viswater met weer gezonde vissen in vijvers en sloten, meer 

subsidiebudgetten ter beschikking: het is niet moeilijk een lange lijst met wensen te maken.   

Er zijn voorlopige begrotingsposten in deze kadernota opgenomen waar wij kritisch over zijn. 

Een nieuwe steiger aan de Hofvliet: wij zijn niet overtuigd van de noodzaak. De voorlopig 

geplande investeringen in wegen: we willen uiteraard geen onveilige situaties. Maar de vraag 

rijst: kan dat nou echt niet anders? Eigenlijk kunnen die we die kosten niet dragen, gelet op 

de vele andere dingen die we ook nog willen. Gelukkig heeft het college in antwoord op 

vragen van ONS Voorschoten laten weten dat de ruim zes ton die al eerder begroot is voor 

nieuwe bruggen aan de Valkeweg nader bekeken wordt. Misschien kan het toch anders. 

Minder duur dus. 



ONS Voorschoten heeft hoog op de wensenlijst staan: het cultureel centrum niet sluiten 

voordat er een alternatief is, dat kan een tijdelijk alternatief onderkomen zijn. Het einddoel is: 

een nieuwe multifunctionele accommodatie. Het is voordehandliggend dat hierbij een 

combinatie gezocht wordt met de eveneens belangrijke bibliotheek en wellicht andere 

culturele organisaties. Wij herkennen de intentie van het college om daar nu vaart mee te 

maken en onderschrijven de noodzaak daartoe. 

Zoals wij ook de noodzaak zien om betaalbare woningen in Voorschoten te bouwen. De 

eerste contouren staan, de woningen nog niet. Jammer is het te constateren dat finale 

besluiten over bouw op het Arsenaal Segaar terrein keer op keer vooruitgeschoven worden. 

Verheugend is het daarentegen dat een nieuwe verbindingsweg in de nieuwe wijk op het 

Intratuin gebied realiteit lijkt te gaan worden. Deze weg kan dan eindelijk de lang gehoopte 

verlichting van verkeersdruk op het noordelijkste deel van de Leidseweg geven. 

Door middel van een eerder amendement van ONS Voorschoten is het onder de grond 

brengen van de hoogspanningsleidingen tussen de Engelse school en de noordkant van 

onze gemeente uitgesteld om te bespreken rond deze kadernota. Helaas zien wij dat het 

college op voorhand van dit traject wil afzien. Voorzitter, als je iets graag wil, dan moet je er 

wel eerst je best voor doen voordat je concludeert dat iets niet kan. En daar is wat ons 

betreft nog geen sprake van geweest. Wij dienen daarom samen met de PvdA, VLS en het 

CDA een amendement in. 

Het college heeft besloten tot het voornemen het Ambachts- en Baljuwhuis te verkopen. Er is 

daarmee nog niet besloten om te verkopen. Het verschil is klein, maar daarbij niet minder 

essentieel. Wij zijn tegen verkoop, mede op verzoek van ONS Voorschoten wordt nu niet 

besloten tot verkoop. De gemeenteraad en het college gaan meer tijd nemen om de voors en 

tegens af te wegen.   

Zondermeer kritisch zijn wij ten aanzien van twee punten, en wij roepen het college dus ook 

op om het daar beter te gaan doen: 

Ten eerste zien wij dat zaken die sneller kunnen worden opgepakt om onduidelijke redenen 

worden uitgesteld. Wij begrijpen niet waarom de tussentijdse evaluatie van het fietsverbod in 

de Schoolstraat maar niet loskomt. We dienen daarom een motie in. In afwachting van de 

eind evaluatie eind dit jaar: beperk het fietsverbod zo snel mogelijk tot vrijdag en zaterdag 

van 09:00 en 18:00 en tijdens evenementen, en sta het fietsen in de Schoolstraat buiten die 

tijden gewoon weer toe. Even zo min begrijpen wij waarom het onderzoek naar de onveilige 

verkeerssituatie op de rotonde voor het gemeentehuis niet afgerond is. Er blijven regelmatig 

ongelukken plaatsvinden.   

Ten tweede zien we onbenutte kansen voor het college om meer met onze inwoners samen 

te werken, in gesprek te gaan. Bijvoorbeeld met de nieuw opgerichte huurders 

belangenvereniging, waarbij inmiddels honderden huurders zijn aangesloten. De gemeente 

heeft de regie in het proces van overleg tussen woningcorporaties en huurdersorganisaties, 

daar is echt nog winst te behalen. En er is ooit een voornemen geweest om wijkgericht 

inwoners te benaderen. Te proberen hen meer te betrekken bij dingen die hen zelf aan gaan.  

Ook daar is nog meer mee te doen. En over niet of te laat gehoord worden komen vanuit de 

samenleving regelmatig signalen. 

Ten slotte voorzitter, spreken wij graag onze waardering uit voor het feit dat u bereid bent het 

waarnemend burgemeesterschap op u te nemen. We zijn dan wel een fantastisch dorp, en 

wie wil daar nu geen burgemeester van zijn, maar: ...u had oorspronkelijk andere plannen. 

En toch voorzitter, u begrijpt vast wel hoe wij dit bedoelen, zien wij uit naar de terugkomst 

van onze eigen kroonbenoemde burgemeester waar wij zo trots op zijn. Wij wensen daarom, 



ter afronding van onze inbreng, Pauline Bouvy heel veel succes met haar verder herstel 

deze zomer.           

    

 

 

 

  

 

 

 


